



*Biographical note: Laurent Martin*

Laurent Martin was appointed Assistant Chief, Regional Analysis Division of the Bank of Canada's Canadian Economic Analysis Department (CEA) in November 2014. In this capacity, he is part of the leadership team that directs and manages the department and oversees the economic analysis activities of the Bank's five regional offices (Vancouver, Calgary, Toronto, Montréal and Halifax). He leads the division in carrying out and publishing the quarterly *Business Outlook Survey*, conducting regional and sectoral analysis and economic research, and supporting the Bank's communication strategy. Born in Quebec City, Mr. Martin holds a Bachelor of Science degree in mathematics and economics (1991) and a Master's degree in economics (1993), both from the Université de Montréal, as well as a PhD in economics (1999) from the University of Maryland. Mr. Martin also received a Master's Fellowship from the Édouard-Montpetit Foundation, and a Doctoral Fellowship from the Social Sciences and Humanities Research Council of Canada. He is a member of the Association des économistes québécois (ASDEQ) and the Société canadienne de science économique (SCSE), where he was vice-chair of the Board.

Mr. Martin first joined the Bank of Canada as a Senior Representative in 2010, before moving to the Autorité des marchés financiers in 2012, where he was Chief Economist. In May 2014, he was appointed Senior Representative (Economics) at the Bank's Quebec Regional Office – a position he held until being named Assistant Chief. Prior to first joining the Bank, he worked as a director and senior economist in the macroeconomic analysis division at the Caisse de dépôt et placement du Québec. He also held various positions in the Quebec ministère des Finances, including that of director of the fiscal evaluations and sales tax division. Mr. Martin has also been an assistant professor of economics at the University of Washington, Seattle.

Mr. Martin has expertise in the areas of macroeconomic analysis, economic conditions and forecasting, and public finance.

November 2014



*Notice biographique : Laurent Martin*

Laurent Martin a été nommé chef adjoint, Section de l'analyse régionale au département des Analyses de l'économie canadienne de la Banque du Canada en novembre 2014. À ce titre, il fait partie de l'équipe de direction qui oriente et gère le département et il supervise les activités d'analyse économique des cinq bureaux régionaux de l'institution (Vancouver, Calgary, Toronto, Montréal et Halifax). Il dirige les activités de la section consistant à mener l'enquête trimestrielle sur les perspectives des entreprises et à en publier les résultats, à effectuer des analyses régionales et sectorielles de l'économie et à réaliser des projets de recherche ainsi qu'à contribuer au soutien de la stratégie de communication institutionnelle. Originaire de Québec, M. Martin est titulaire d'un baccalauréat ès sciences en mathématiques et économie (1991) et d'une maîtrise en sciences économiques (1993) de l'Université de Montréal, ainsi que d'un doctorat en économie (1999) de l'Université du Maryland. M. Martin a reçu une bourse de maîtrise de la Fondation Édouard-Montpetit et une bourse de doctorat du Conseil de recherches en sciences humaines du Canada. Il est membre de l'Association des économistes québécois (ASDEQ) et de la Société canadienne de science économique (SCSE), dont il a déjà été vice-président du conseil d'administration.

M. Martin est d'abord entré à la Banque du Canada en 2010, en qualité de représentant principal, avant d'intégrer en 2012 l'Autorité des marchés financiers, où il a exercé les fonctions de chef économiste. En mai 2014, il a été nommé représentant principal (Analyse économique) au Bureau régional du Québec, fonctions qu'il a occupées jusqu'à son arrivée au poste de chef adjoint. Avant son premier passage à la Banque, il a travaillé à la Caisse de dépôt et placement du Québec, en tant que directeur et économiste principal au sein de la section de l'analyse macroéconomique. Il a aussi occupé divers postes au ministère des Finances du Québec, dont celui de directeur des évaluations fiscales et de la taxe de vente. Par ailleurs, il a été professeur adjoint en économie à l'Université de Washington (Seattle).

M. Martin est spécialisé dans les domaines de l'analyse macroéconomique, de la conjoncture et de la prévision économiques, et des finances publiques.

Novembre 2014